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Elfecsérelt esztendők?
A gyergyószentmiklósi városvezetés munkáját elemezte az EMSZ-frakció

GE RGE LY I M R E

E lfecsérelt örökség: ez áll 
azon a táblázaton, amelyet 
az EMSZ- frakció készített, és 

amely a korábbi városvezetés által 
hátrahagyott 24 fontosabb fejlesztési 
projekt állapotát mutatja be. A leg-
több esetben csúsztak a határidők, 
mások el sem kezdődtek, és nagyon 
valószínű, hogy lesznek olyanok, 
amelyek egyáltalán nem fognak 
megvalósulni – mutattak rá a frakció 
képviselői. „Focis hasonlattal élve, 
azt látjuk a mérkőzés félidejében, 

hogy a csapatkapitány folya-
matosan rúgja az öngólokat, 
a csapattársai pedig nem tud-
ják, merre az irány” – fogal-
mazott Kémenes László ta-
nácsos. Emlékeztetett, hogy a 
2020-as választási kampány-
ban hangsúlyozták, a döntés 
tétje az, hogy az addig előké-

szített  vagy megnyert projektek 
megvalósulnak-e, vagy minden leáll 
évekre. Rámutatott, a „polgármester 
kijelentése volt, hogy hadat üzen a 
pazarlásnak, de láthatóan ez sem 
történt meg”. A kertészet esetét em-
lítették, amelynek éves fenntartása 
jelenleg hozzávetőleg félmillió lejébe 
kerül a városnak, míg korábban en-
nek a feléből lényegesen többet tud-
tak elérni. Rátértek a fi zetéses par-
kolás kérdésére is, amelyben semmi 
előrelépés nem történt két év alatt; 
mindez számításaik szerint évi 400 
ezer lej bevételkiesést jelent Gyergyó-
szentmiklósnak. 

A beruházásokra térve rámutat-
tak: lecsúszott Gyergyószentmiklós 

arról a lehetőségről, hogy kiépüljön 
a gázhálózat, miközben 2020 októ-
berében már készen álltak az ehhez 
szükséges tervek. Jelezték, a gyil-
kostói víz- és csatornahálózat fel-
újítása esetében tavaly áprilisban 
meghívta a képviselőket a novem-
berre ígért átadásra, pezsgőbontás-
ra, de azóta sincs, mire koccintani. 

A tervezett bölcsőde is szóba ke-
rült: mint kifejtették, annak építésére 
több mint egy év alatt még mindig 
nem tudott területet találni a városve-
zetés, az első kiírásból így már kicsú-
szott a város, és könnyen megtörtén-
het, hogy a jelenlegi második esélyt 
is elveszíti. „Ugyanis a polgármester 
javaslatára másra fogják irányítani 
a területvásárlásra elkülönített 100 
ezer lejt. Így ha lenne is megfelelő 
terület, ennek megvásárlására csak a 

következő költségvetésből kerülhet-
ne sor, azaz csak 5–6 hónap múlva, 
amire már nem biztos, hogy létezni 
fog a bölcsődeépítéseket célzó kor-
mányprogram” – hangzott el.  

Szintén kétséges a főtér felújításá-
nak sorsa – folytatták a frakció tagjai. 
A polgármester nemrégiben maga 
nyilatkozta, hogy ha nem találnak 
időben kivitelezőt, akkor erről le kell 
mondani. Ehhez képest még a közbe-
szerzés sincs kiírva erre – hangzott el. 

„Ami azonban a legfájóbb gond 
lehet, az a városi mobilitási terv sor-
sa: ez a kilenc utca teljes felújítását, 
aszfaltozását jelentő projekt 2023 
végéig le kellene záruljon, de jelen-
leg még semmi sem látható belőle. 
Ha pedig nem valósul meg időben, 
akkor az erre kapott pénzt vissza 
kell adja a város, és a beruházást 

önerőből kell kivitelezni, ami kivi-
telezhetetlen – sorolták az EMSZ-
es képviselők. Beszéltek még arról, 
hogy a fűtőművet oly mértékben el-
adósították, hogy veszélybe került a 
szolgáltatás, és a tervezett nagymér-
tékű áremelés sem tudja ezt megol-
dani, hiszen a fogyasztók képtelenek 
lesznek kifi zetni a magas számlákat. 

Rámutattak arra is, hogy az idén 
felásott számos utca helyreállítása 
nem történt meg, emiatt pedig a téli 
hóeltakarítást sem lehet megfelelő-
en elvégezni, a hóeke ugyanis meg-
akadhat, és tönkremehet a gép. 

Összegzésként elhangzott: a 
frakció tagjai azt szeretnék, ha a 
„második félidő” az elsőnél jobban 
sikerülne, nem kellene lemondani a 
megnyert pályázatokról és vissza-
küldeni a megnyert pénzeket Bu-
karestbe. A focis hasonlathoz visz-
szatérve leszögezték: ilyen öngólok, 
ilyen teljesítmény után a csapatka-
pitányt le szokták cserélni.

Súlyos mérleget készített 

az Erdélyi Magyar Szövetség 

gyergyószentmiklósi frakciója
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B A R A B Á S OR S OLYA

C zikó László plébános álmodta 
meg tíz évvel ezelőtt a Belső 

Iránytű előadássorozatot, amit az-
óta is töretlen érdeklődés övez. Az 
egy évtized alatt összesen 81 előa-
dás volt a Szent István Plébánián, 
a koronavírus-járvány miatt 2020-
ban és 2021-ben csak egy-egy prog-

ramot szerveztek. „Azt gondolom, 
egy tízéves rendezvény megérdemli, 
hogy visszatekintsünk, főként mert 
nagyon sok jó előadás volt. Visz-
szanézünk ezekre, hogy fejlődtünk, 
és ünnepelünk is, mert a tíz év azt 
mutatja, hogy amit elkezdtek egy év-
tizede, annak volt értelme” – hang-
súlyozta Keresztes Zoltán, a Szent 
István-templom plébánosa. Mint el-
mondta, a kezdetekről az ötletgazda, 
Czikó László fog beszélni, aki jelen-

leg búzásbesenyői plébános. „Én tu-
dok beszélni az elmúlt kilenc évről, 
hiszen én vettem át a stafétabotot, 
mert nagyon hasznosnak, lélekeme-
lőnek tartottam. Nagyon sok ember 
a Belső Iránytűnek köszönhetően 
került be a templomba” – részletezte 
Keresztes Zoltán atya.

Újranyitásra van szükség

A tervek szerint továbbra is lesz Belső 
Iránytű, havonta egyszer, de nemcsak 
egy meghívottal, hanem több érintet-
tel járnak majd körül egy-egy témát 
beszélgetés keretében – ismertette 
Balázs Katalin, a jelenlegi szervező-
csapat tagja, aki szerint újranyitásra 
van szükség a gyergyóiak részéről, 
mert azt tapasztalják, hogy sokan a 
járványt követően is bezárkóznak 

otthonukba. „Tegyék le a félelmeiket, 
jöjjenek, töltekezzenek, tanuljanak 
meg újra remélni, bízni, hogy lehet 
jobb is” – hangsúlyozta. A születésna-
pi ünnepséget november 25-én, pén-

teken 19 órától tartják, az érdeklődők 
számának függvényében vagy a Szent 
István Plébánián, vagy pedig a Szent 
István római katolikus templomban. 
Az esemény meghívottja Czi-
kó László plébános, a Belső 
Iránytű megálmodója, Bar-
tos Károly, az egyházközség 
egykori plébánosa, Keresz-
tes Zoltán plébános, Huszár 
Csilla és Balázs Katalin, a 
jelenlegi szervezők, de szeret-
nék, ha a korábbi előadók közül is mi-
nél többen részt vennének.

Tízéves a Belső Iránytű előadássorozat
• Tíz éve született meg a gyergyószentmiklósi Szent 
István Egyházközségben a Belső Iránytű előadássoro-
zat ötlete. Azóta kisebb-nagyobb szünetekkel tartottak 
rendezvényeket, összesen 81 előadáson vehettek részt 
az érdeklődők. Pénteken este ünnepelni, emlékezni és 
jövőbe tekinteni várnak mindenkit a szervezők.

Balázs Katalin és Keresztes 

Zoltán plébános, a Belső Iránytű 

szervezőcsapatának tagjai
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• Eltelt két év azóta, hogy Gyergyószentmiklós jelenlegi polgármestere, Csergő 
Tibor elkezdte hivatali munkáját. A mandátum fele lejárt, félidőben tartott helyzet-
értékelést az önkormányzati képviselő-testület EMSZ-frakciója – meglátásaikat 
tegnap sajtótájékoztatón ismertették. 

Ismét vonatpótló 
buszok lesznek
November 25. és december 

5. között ismét változások 

lesznek Csíkszentkirály és 

Madéfalva között a vasúti 

közlekedésben a csíkszeredai 

felüljáró felújítása miatt – hív-

ta fel az érintettek figyelmét 

a csíkszeredai városháza. A 

felüljáró felújítási munkálatai 

ismét olyan fázisba érkeztek, 

amely megköveteli a vasúti 

forgalom korlátozását: a sínek 

melletti pillérre erősítik a 

felső vízszintes támaszgeren-

dát. Emiatt november 25-e és 

december 5-e között a Madé-

falva–Csíkszentkirály közötti 

útvonalon mindkét irányban 

vonatpótló autóbuszok fogják 

szállítani az utasokat minden-

nap – beleértve a hétvégét is 

– délelőtt 10 és délután 7 óra 

között. A pótlóbuszokra való 

felszállás feltétele az előze-

tesen megvásárolt vonatjegy 

felmutatása lesz. Az éjszakai 

és a reggeli vonatjáratok 

továbbra is menetrendszerűen 

fognak közlekedni.

Áramszünet
Betervezett javítások miatt 

november 26-án 10 és 14 óra 

között szünetel az áramszolgál-

tatás Csíkszeredában, a Hargita 

utca 2–97. és 44–82. számok 

alatt, illetve az Olt, Búza, Kút, 

Levendula és Sas utcákban.

Illusztrációk 
kiállítása
A 2. Budapesti Illusztrációs 

Fesztivál válogatásanyagát 

bemutató kiállításnak ad ott-

hont a Csíki Székely Múzeum. 

A december 30-áig megtekint-

hető tárlat kurátorai Herbszt 

László illusztrátor-tervező 

grafikus és Révész Emese mű-

vészettörténész. A megnyitó 

ma 17 órakor lesz a Mikó-vár 

északnyugati bástyájának 

emeleti kiállítótermében.
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